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Sustenabilitatea	la	firul	ierbii		
sau	

Cum	te	ajută	raportarea	de	sustenabilitate	să	
faci	schimbări	în	bine	în	business	și	societate



Statistici
Dacă	România	ar	fi	o	comunitate	de	100	de	oameni,	fiecare	ar	risipi	
74	kg	de	mâncare	anual.	(sursa:	www.100deromani.ro)	

De	cele	mai	multe	ori,	cantitatea	de	mâncare	aruncată	pe	zi	de	o	
persoană	înseamnă	o	masă	completă,	adică	350	g	de	alimente	
(sursa:	Ghidul	Food	Waste	Combat)	

Conform	datelor	de	la	Comisia	Europeană,	românii	cheltuie	30-40%	
din	venituri	pe	alimente	vs	media	UE	de	10%.	(sursa:	Ghidul	Food	
Waste	Combat)	
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Planificăm cu atenție stocurile 
Softuri pentru plasarea comenzilor

Vrem să ne asigurăm că volumul de produse 
alimentare care pot deveni deșeu este minim,		

Am introdus Cubul 30%. 

Ce facem?



Trimitem produse 
către:

Băncile pentru 
alimente

Ce facem? Susţinem	prima	reţea	de	bănci	pentru	alimente	
fondate	conform	principiilor	FEBA,	încă	din	
2016,	de	la	deschiderea	primei	Bănci	pentru	
Alimente	în	București.	

În	prezent,	această	reţea	are	5	filiale,	în	
București,	Cluj,	Roman,	Brașov	și	Oradea.	

Am	investit	până	în	prezent	peste	2.000.000	de	
lei	pentru	deschiderea	și	funcţionarea	celor	cinci	
bănci	pentru	alimente	

Până	acum,	am	donat	aproximativ	170	t	de	
produse	alimentare	catre	reţeaua	de	Bănci	
pentru	Alimente	și	alte	ONG-uri
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Ce facem?



Colecta de alimente	
A durat 2 săptămâni, în perioada Crăciunului
În cele 12 magazine participante din orașele București, 
Cluj, Iași și Bacău au fost colectate 16,7 tone de 
alimente, care au fost apoi distribuite către aproximativ 
7.000 de beneficiari ai rețelei Băncilor pentru Alimente	
Ediția pilot a avut loc cu ocazia Crăciunului din 2019 și 
dorim să transformăm proiectul într-unul recurent.

Ce facem?



Sprijin pe perioada pandemiei	
Din	luna	martie,	de	la	debutul	pandemiei	în	România	și	până	acum,	
am	sprijinit	reţeaua	băncilor	pentru	alimente	cu	peste	37	de	tone	de	
produse	alimentare.		
Cu	ocazia	Paștelui,	am	oferit	2.500	de	pachete	cu	alimente	și	produse	
de	igienă	pentru	persoanele	vulnerabile	afectate	în	această	perioadă,	
precum	cele	care	se	află	în	centrele	comunitare	partenere	ale	reţelei	
din	toată	ţara.	Valoarea	totală	a	acestor	pachete	a	fost	de	120.000	de	
lei.	

Ce facem?



Sprijin pentru ONG-urile care se ocupă de 
animalele fără stăpân
 

Din	2018	până	în	prezent	am	donat	cu	recurenţă	mâncarea	
pentru	animale	ce	avea	ambalajul	deteriorat.	Până	acum,	din	
depozitele	noastre	au	fost	donate	aproximativ	500	t	de	
mâncare	pentru	animale	către	asociaţii	precum	Kola	Kariola,	
Asociaţia	Robi,	Free	Amely,	Din	dragoste	pentru	căţei	sau		
Asociatia	Cezar.	

Ce facem?



Electric Castle 2019

Încercăm să ne uităm și la evenimentele la care suntem 
parteneri, astfel încât să reducem risipa alimentară și în 
aceste contexte.
Am donat către Banca pentru Alimente din Cluj peste 300 de 
kilograme de alimente (carne şi produse din carne, dar şi 
lactate, legume şi fructe)	
 

Ce facem?



P I A Ţ A 	 M U N C I I 	 Î N 	 R O M Â N I A

Educăm
Campanie adresată celor peste 2 milioane de 

fani de pe Facebook pe tema risipei alimentare

Ce facem?
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O data cu inceputul pandemiei am lansat o campanie de 
constientizare in social media adaptata contextului si noilor 
provocari din orice gospodarie

Ce facem?



Am contribuit la modificarea 
Legii nr. 217/2016 privind 
diminuarea risipei alimentare 
prin Legea nr. 131 din 15 Iulie 
2020

Ce am mai făcut?



Până acum, alimentele donate intrau în categoria „livrărilor 
de bunuri”, iar TVA-ul pentru ele era o cheltuială 
nedeductibilă. 

Cu noua formă a legii, alimentele donate nu mai intră în 
această categorie și vor fi scutite de TVA.  

Până acum, era nevoie de încheierea unor contracte în 
formă autentică pentru fiecare tranzacție în parte.  Odată 
cu noua lege, nu mai este obligatorie semnarea unui act 
autentificat la notar. 

Ce aduce această schimbare de 
legislație?



Legea introduce şi definiţia operatorilor receptori 
(organizaţiile beneficiare) ca fiind “operatorii din sectorul 
agroalimentar care desfăşoară activităţi înregistrate/
autorizate sanitar-veterinar şi pentru siguranţa alimentelor, 
ce răspund de respectarea legislaţiei din domeniul igienei 
alimentelor după preluarea acestora de la operatorii 
donatori”. Acest lucru permite includerea structurilor de tip 
bancă alimentară între Beneficiarii receptori ai donațiilor 
făcute în baza legii. 
  

Ce aduce această schimbare de 
legislație?



Vă mulțumesc!
și . . .




